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Kommunstyrelsen 

Begäran från Nacka Energi AB om utökad låneram med 
20 miljoner kronor 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om att revidera Nacka Energi 
AB:s lånetak för 2022 från 40 miljoner kronor till 60 miljoner kronor. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige omedelbar justering. 
 

Sammanfattning  
Nacka Energi AB har idag ett lånetak på 40 miljoner kronor, vilket beslutades av 
kommunfullmäktige i samband med Mål och budget 2022-2024. Med anledning av att 
kunddrivna investeringar, främst kopplat till kommunens exploatering och till 
nyanslutningar, ökar snabbare än vad som beräknades inför budget 2022, så behöver 
bolaget utöka sitt lånetak med ytterligare 20 miljoner kronor för att likvidmässigt klara dessa 
investeringar.  
 
Den föreslagna utökningen av lånetaket till Nacka Energi AB ryms inom det av 
kommunfullmäktige fastställda lånetaket, 2,1 miljarder kronor, för koncernbanken i sin 
helhet, då kommunen har ett lägre upplåningsbehov. Kommunen debiterar bolaget ränta 
för den del av lånetaket som utnyttjas.  
 

Ärendet 
I samband med att kommunfullmäktige beslutar om Mål och budget 2022 fastställs det 
totala lånetaket för koncernbanken i sin helhet samt specifika lånetak för kommunen och 
dess helägda bolag. Nacka Energi AB:s beslutade lånetak för 2022 uppgår till 40 miljoner 
kronor (utöver checkkredit). Bolaget under året lånat upp de beslutade 40 miljoner 
kronorna och inkommer nu med en begäran om att få utöka sitt lånetak med 20 miljoner 
kronor till totalt 60 miljoner kronor. 
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Inför budget 2022 gjorde bolaget avstämningar med kunder om det förväntade 
investeringsbehovet givet exploatering och nyanslutningar. Baserat på detta underlag 
bedömde bolaget att ett upplåningsbehov förelåg på 40 miljoner kronor under 2022. 
Kommunfullmäktige fastställde därmed bolaget lånetak till 40 miljoner kronor, då bolaget 
vid årets ingång inte hade någon tidigare upplåning. 
 
Sedan tertialrapport 1 har det har takten på de kunddrivna investeringar och dess 
omfattning ökat. I normala fall brukar den kunddrivna exploateringsbudgeten ej överskridas 
men så är inte fallet i år. Bolaget lyfter fram att investeringar i grunden är positiva och 
lönsamma då det indikerar att Nacka växer och bolaget därmed stöttar samhället i 
ambitionen att säkra elleveranser. Parallellt med investeringsbudgeten för exploatering finns 
en budget för reinvestering och centrala förstärkningar givet Nackas tillväxt. En stor del av 
den ökade investeringsvolymen är här kopplat till den kommande stationen i Rosetten som 
säkrar den framtida kapaciteten. Utöver det har ett beslut om en snabbare expansion av 
laddinfrastruktur tillkommit vilket även ökar behovet av en utökad låneram. Den budgeten 
som ligger inom bolaget kontroll ligger oförändrat mot budget i T1 prognosen.  
 
Omedelbar justering föreslås då Nacka Energi AB idag nyttjar delar av sin checkkredit, och 
behov av likviditet föreligger innan taket på checkräkningskrediten nås. Att taket på 
checkkrediten nås beror på att de kunddrivna exploateringsinvesteringarna ökat markant 
under året. 

Ekonomiska konsekvenser 
Den föreslagna utökningen av lånetaket till Nacka Energi AB ryms inom det av 
kommunfullmäktige fastställda lånetaket, 2,1 miljarder kronor, för koncernbanken i sin 
helhet, då kommunen har ett lägre upplåningsbehov. Kommunen debiterar bolaget ränta 
för den del av låneramen som utnyttjas. 

Konsekvenser för barn 
Inga direkta konsekvenser finns för barn. Behovet av utökning av låneramen beror på de 
investeringar som görs främst med anledning till att Nacka växer, och kommer indirekt att 
påverka såväl barn som vuxna.  
 
 
Bilaga 1  
Beslut om begäran om kompletterande låneramsutrymme år 2022, Nacka Energi AB 2022-
08-24 
 
 
 
Jörn Karlsson    Maria Andersson 
Ekonomi- och finansdirektör  Finanschef 
Stadsledningskontoret   Ekonomi- och finansstaben 
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